
 

 

 

 

Voorzitter, 

Aan de orde is de ontwerp programmabegroting 2017 en de meerjarenramingen 2018-2020. Laten 

we beginnen met een compliment over het feit dat in de voorliggende begroting, alweer de derde 

begroting van deze raadsperiode,  nog meer dan in de begroting 2016 de relatie is gelegd tussen 

“Wat willen we bereiken” en “Wat we hebben we bereikt” in de jaarrekening 2017. Ook wat de 

leesbaarheid betreft  en visueel, door het opnemen van  de begroting in één overzicht,  is dit 

boekwerk sterk verbeterd.  

 

De door de BBV voorgeschreven verplichte taakveld indeling, waardoor 105 functies worden 

vervangen door 50 nieuwe taakvelden mag er wat AWB betreft niet toe leiden dat de begroting voor 

de raad onoverzichtelijker wordt en daarmee  afbreuk wordt gedaan aan de kaderstellende-  en 

controlerende taak van de raad.  Wij verzoeken het college dan ook om gebruik te maken van de 

vrijheid om deze taakvelden daar waar nodig en/of zinvol verder onder te verdelen naar deeltaken.  

 

Wat de begroting inhoudelijk betreft  stelt u zelf dat de opgaven die in de begroting 2016 zijn 

genoemd grotendeels hierin weer terugkomen. Met andere woorden er is weinig nieuws onder de 

Waalrse zon. 

 

Vluchtelingenopvang 

 

Het college ziet een uitdaging in de opvang van vluchtelingen.  AWB heeft bij de plannen voor de 

vestiging van een Asielzoekerscentrum in Waalre gepleit voor de opvang van statushouders in plaats 

van de vestiging van een AZC,een keuze die bepaald werd door het werkelijke knelpunt bij de opvang 

van vluchtelingen. Daarnaast is gevraagd creatief te zijn met de wijze waarop statushouders in 

Waalre kunnen worden gehuisvest, waarbij deze creatieve oplossingen ook kunnen worden gebruikt 

om de knelpunten voor onze eigen inwoners op te lossen.  Inmiddels is duidelijk dat er veel minder 

vluchtelingen naar Nederland komen waardoor  er vooralsnog geen nieuwe centra nodig zijn. Het 

college zet nu in op de huisvesting van statushouders.  

Wellicht omdat het college uitging van de vestiging van een AZC in ruil voor het niet hoeven 

opvangen van statushouders is Waalre, althans zo bericht het Eindhovens Dagblad op 19 oktober ll., 

onder een lichte vorm van curatele van de provincie gesteld. Een duidelijk negatieve berichtgeving 

over onze gemeente. Graag horen wij van het college waarom u de raad hierover niet heeft  

geïnformeerd en wat dit precies betekent en wanneer het college denkt het probleem van deze 

onder curatele stelling te hebben opgelost.  

Duurzaamheid en leefomgeving 

Na verwerking van de septembercirculaire 2016 schieten de begroting 2017 en de 

meerjarenramingen 2018 tot en met 2020 in het positieve en laten overschotten zien van € 

53.000,00 in 2017 tot € 491.000,00 in 2020.  AWB had graag gezien dat dit had geleid tot investeren 



 

 

in nieuw beleid  bijv. de milieustraat, of een lastenverlichting voor onze inwoners, in plaats van de 

voorgestelde belastingverhogingen. 

AWB ziet het voorstel aan de raad met betrekking tot de realisering van de  milieustraat op de 

gemeentewerf dan ook met belangstelling tegemoet. Het bevreemdt ons dat met de hieraan 

verbonden kosten geen rekening is gehouden in de voorliggende begroting. Ook merken wij op, dat 

eerder dan aangegeven, de afvalkosten voor onze inwoners stijgen, zoals wij de voorgaande jaren al 

voorspeld hebben. Dit wordt ons inziens veroorzaakt door de hoge ophaalkosten van het aan huis 

gescheiden afval. Wanneer wordt opnieuw een vergelijkende kostencalculatie gemaakt tussen deze 

manier van ophalen en scheiding bij de afvalverwerker? 

Bij het opstellen van de plannen voor: de herinrichting van de Markt in Waalre, de herontwikkeling  ’t 

Hazzo en omgeving,  een toekomstbestendig winkelcentrum Den Hof en voor de herinrichting 

Eindhovenseweg en omgeving zal  AWB er  op toezien dat ter zake genomen besluiten en gedane 

toezeggingen worden nagekomen. Zo zal bij de herinrichting van de Eindhovenseweg ook de 

Traverse moeten worden betrokken en zal er bij  ’t Hazzo een ontmoetingsruimte moeten worden 

gerealiseerd voor met name activiteiten voor ouderen en wijk gebonden activiteiten.   

 

Sociaal Domein 

De uitspraak van de Centrale Raad van Beroep  dat de eenvoudige huishoudelijke hulp moet worden 

gezien als een  WMO-voorziening en derhalve niet afgeschaft had mogen worden is koren op de 

molen van AWB.  AWB heeft zich destijds namelijk verzet tegen het afschaffen van deze eenvoudige 

huishoudelijke hulp. Wij hebben er goede nota van genomen dat het terugdraaien van het 

desbetreffende besluit binnen het beschikbare budget blijft.  

Hoewel wij op dit punt van mening verschilden met het college mag gezegd worden dat verder de 

transities goed zijn verlopen voor wat betreft de zorg zelf. Waarvoor alle lof. Echter naast het 

invullen van de zorg is er ook nog een financiële verantwoordelijkheid,   

Wij zijn erg verontrust over de hoge uitgaven op het gebied van de transities binnen het Sociaal 

Domein. Het kan toch niet zo zijn, dat een gemeente failliet gaat, omdat men de kosten op jeugdzorg 

niet in de hand krijgt! Zo heeft  de jeugdzorg in 2015 rond 1 miljoen meer gekost dan geraamd en 

voor 2016 ziet het er waarschijnlijk  even slecht uit. Bij het ontbreken van specifieke informatie over 

deze kosten  heeft AWB  het college gevraagd meer grip te krijgen op de uitgaven en op de 

rechtmatigheid ervan. Wij zijn blij dat het college in zijn aanbiedingsbrief naast  het optimaliseren 

van de zorg en de keuzevrijheid voor de cliënt in zorgaanbieders de inspanningen nu ook richt op het 

meer grip krijgen op de kosten. U geeft daarbij helaas nergens  aan hoe u dat denkt te gaan doen en 

welke kaders u aan u zelf stelt.  AWB is daar zeer benieuwd naar.  Wel vinden wij, dat de gemeente 

als zorgverzekeraar niet een ambtenaar op een stoel naast  de arts mag zetten Aangezien in 2016 er 

geen verbetering merkbaar is, lijkt van een aanpak in de praktijk niets te komen. Een verloren jaar 

dus. Kijken we naar de eerste wijziging die wordt voorgesteld dan wordt dit beeld bevestigd . In het 

sociale domein worden we 136.000 gekort, echter hiervan is slechts 48 .000 op de jeugdzorg en 

88.000 op de WMO, een onderdeel  waar we 700.000 over hadden.  



 

 

De gevonden oplossing voor de vermindering van de rijksbijdrage roept bij onze fractie dan ook grote 

vraagtekens op 

Gelet op de  in de septembercirculaire korting op de budgetten Jeugdzorg/Wmo2015/Participatiewet  

stelt u voor om deze budgetten structureel te verhogen met jaarlijks € 250.000,00 en om voor 2017 

dit bedrag te onttrekken aan de reserve Sociaal Domein. 

Dit laatste bevreemdt ons omdat in het kader van de overschrijding van het budget Jeugdzorg 2015 

de raad is voorgehouden dat de reserve Sociaal Domein niet was bedoeld om daaruit tekorten op het 

budget te betalen.   

Bij het tot stand komen van de voorliggende begroting was deze  exclusief deze korting van  135k 

sluitend. Het cumulatieve bedrag in uw brief  t/m 2020 van  €652.000 komt zo maar uit de lucht 

vallen en is niet onderbouwd. Cumulatief stopt u hier in de zelfde periode  1 miljoen in. Kortom er 

blijkt geen enkele inspanning uit om te komen tot kostenbeheersing.  Het lijkt ons dan ook beter om 

de voorgestelde 250.000,- de komende jaren nog niet aan de budgetten toe te voegen en de reserve 

sociaal domein in tact te laten.  Doel van de te vormen werkgroep,  voortvloeiende uit de 

behandeling van het rapport van de rekenkamer  in dit domein,  zal onder andere de 

kostenbeheersing omvatten. Afhankelijk van de uitkomsten van deze werkgroep kunnen dan 

onderbouwde financiële afspraken worden gemaakt.  Wij hebben hiervoor een amendement  

voorbereid. 

Per 1 januari 2017 krijgen alle gemeenten structureel extra geld van het rijk voor het bestrijden van 

de kinderarmoede. De ondersteuning moet in natura worden aangeboden. Wij zijn benieuwd naar 

het aantal kinderen dat hiervoor in Waalre in aanmerking komt en naar de wijze waarop het college 

invulling denkt te gaan geven aan deze vorm van ondersteuning.  

Thema 3 binnen het sociaal domein Cultuur en Sport gaat o.a. over het museum. De gemeente heeft 

hierin een stimulerende en faciliterende rol.  Met betrekking tot het museum verder géén woord.  

AWB pleit voor het voortbestaan van het museum en verwacht van het college dat het zijn 

stimulerende en faciliterende rol in dezen daadwerkelijk oppakt. Dit geldt ook  voor het veilig stellen 

van de al 40 jaren lopende  organisatie van de maandelijkse concerten in het Oude Willibrordus 

kerkje.  AWB is in het kader van de verlevendiging van het centrum van Waalre-dorp aan de hand van 

de thema’s culinair, natuurlijk en cultuurhistorisch bereid om gezien de ruimte in de begroting het 

Waalres Museum en de concerten ook financieel te ondersteunen. Beide activiteiten worden gerund  

door vrijwilligers, kortom een duidelijke vorm van geslaagde  burgerparticipatie. Een woord waar 

deze coalitie de mond vol van heeft. Wij verwachten een reactie van de wethouder hierover. 

 

Rest mij nog de  organisatie te bedanken voor de  samenstelling van de begroting  en de wijze 

waarop alle technische vragen beantwoord zijn. 

Indienen  amendement 

 


